
EGYPT'S MODERN PHARAOKHS

3X52' & 97' - HD - CONTEMPORARY HISTORY



EGYPT'S MODERN PHARAOSHS

3X52' & 97' – HD - CONTEMPORARY HISTORY

DIRECTOR: Jihan El Tahri

PRODUCER: BIG SISTER / ARTE FRANCE

FORMAT: 3x52' & 97' – HD - 2015

VERSIONS: English / French

RIGHTS: TV / DVD / VOD / Non-Theatrical / Internet

TERRITORIES: Worldwide except Egypt, Algeria and South Africa

JIHAN EL-TAHRI is a Franco-Egyptian Filmmaker, Author and Visual Artist. She studied at the American University in Cairo. Her films include the feature documentaries: *The House of Saud* (2004); *Cuba: An African Odyssey* (2006) and *Behind The Rainbow* (2009).

The collection plunges the spectator into the heart of contemporary Egyptian history, interweaving the major themes of the Army, the Moslem Brotherhood, International Relations and the role of Civil Society.

How did aspirations of three successive regimes to create an independent, modern and secular Egypt turn into the triumph of both the despotism of the military establishment and Islamism?

Rare unique access to key political, military, religious, and civil society personalities, as well as personal archives and recently declassified documents provide an in-depth understanding of how revolution became inevitable.

EPISODE 1: **NASSER** – 52' & 97' – HD - 2015

NASSER is also available as a one-off feature-length documentary (World Premiere at TIFF 2015)

EPISODE 2: **SADAT** – 52' – HD - 2015

EPISODE 3: **MUBARAK** – 52' – HD - 2015

Une trilogie qui plonge le spectateur au cœur de l'histoire de l'Egypte contemporaine, entrecroisant les thèmes de l'Armée, des Frères Musulmans, des relations internationales et du rôle de la société civile.

Comment trois régimes successifs, habités par l'aspiration à faire de l'Egypte un Etat laïc moderne, leader sur son continent, ont-ils ouvert la voie au despotisme et à la dictature militaire, et fait le terreau de l'islamisme ?

A travers des témoignages rares de personnalités politiques, militaires, religieuses et civiles, et grâce à l'accès inédit à des archives personnelles et à des documents déclassifiés, ces trois films aident à comprendre comment la révolution est devenue inévitable.

EPISODE 1: **NASSER** – 52' & 97' – HD - 2015

NASSER est également disponible en version longue (Première mondiale au TIFF 2015)

EPISODE 2: **SADAT** – 52' – HD - 2015

EPISODE 3: **MOUBARAK** – 52' – HD - 2015

ARTE SALES TEAM:

HEIDI FLEISHER h-fleisher@arteFrance.fr
AUDREY KAMGA a-kamga@arteFrance.fr

EMILIE KLEINMANN e-kleinmann@arteFrance.fr
ANNE VOIRIN a-voirin@arteFrance.fr

WWW.SALES.ARTE.TV

